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Διαφωνώ με τη 
δυνατότητα δήμοι, 
μητροπόλεις, 
επιμελητήρια, ΣΕΒ, 
ΓΣΕΕ και συναφείς 
φορείς να ιδρύουν

|] Πανεπιστήμια

«Η σταυροθηρία με κάθε μέσο 
με αποτρέπει να είμαι 
υποψήφιος στις προσεχείς 
εκλογές», λέει ο Σ. Κοσμίδης.



I TOY ΒΑΣΙΛΗ ΣΚΟΥΡΗ |

Τ
ι σας φοβίζει στο άρθρο 
16 και δεν το υπερψη
φίζετε; Πιστεύετε ότι α
ποτελεί δευτερεύον ση- 
ιείο για τη δημόσια Τριτοβάθμια 

ϊκπαίδευση;
Αναρωτιέμαι: Αν φροντίζα- 

ιε -όπως έχουμε υποχρέωση εκ 
ου Συντάγματος- και τα ελλη
νικά Πανεπιστήμια λειτουρ
γούσαν σωστά και αποδοτικά, 
;αι αν είχαμε μηδενίσει τη μά- 
πτγατης παραπαιδείας, θα συ
ζητούσαμε σήμερα για την α- 
Όθεώρηση του άρθρου 16; 
ισφαλώς όχι. Το θέμα θα ήταν 
ιδιάφορο και οι «μνηστήρες» α- 
ύπαρκτοι. Αναρωτιέμαι: Εχει 
ίνει έρευνα ποιοι φορείς ή 
:ρόσωπα επιθυμούν και μπο- 
ούν να ιδρύσουν και να συ- 
τηρήσουν μη κρατικά, μη κερ- 
οσκοπικά ΑΕΙ; Ετσι, για να γνω- 
ίζουμε την ταυτότητα και τη 
ιερεγγυότητάτους. Τι σημαίνει 
η κερδοσκοπικά;

Κάποιες κερδοσκοπικότατες 
πιχειρήσεις (εκδότες, τραπεζί- 
:ς, εφοπλιστές, εργολάβοι και 
λλοι) δεν θα είναι πίσω από αυ- 
ί; Γιατί δεν επιχορηγούν έδρες 
Τμήματα με διασφάλιση της 
<πλήρωσης του σκοπού της 
?ρηγίας όπως γίνεται στα βρε

τανικά πανεπιστήμια, 
όπου το 

27% των 
πόρων 
προέρχε

ται από

τέτοιες πηγές; Επιθυμούμε ναε- 
νισχύσουμε την επιρροή τους στο 
εξουσιαστικό σύστημα;

Επίσης, δεν συμφωνώ με τη 
χορήγηση δυνατότητας σε δή
μους, μητροπόλεις, επιμελητή- 

•ρια, ΣΕΒ, ΓΣΕΕ και συναφείς φο
ρείς να ιδρύουν ΑΕΙ. Είναι άλλη 
η αποστολή τους. Φυσικά, δεν 
συμφωνώ με τη μετατροπή των 
ΙΕΚ σε ΑΕΙ. Θεωρώ ότι η επικέ
ντρωση της προσοχής στο άρθρο 
16, αποπροσανατολίζει. Η ανα
γόρευση της αναθεώρησής του 
σε «λυδία λίθο» της μεταρρύθ
μισης είναι εσφαλμένη. Δια
φωνούσα και διαφωνώ επί της 
ουσίας. Προσυπογράφω, βέ
βαια, τα 15 σημεία του ΠΑΣΟΚ 
για την Παιδεία.

Εκτιμάτε ότι είναι λάθος που το 
ΠΑΣΟΚ υπερψηφίζει την αναθε
ώρηση του άρθρου 16;

Ευλόγως πολλοί πολίτες δεν 
γνωρίζουν ότι η σημερινή προ- 
τείνουσα Βουλή θα κρίνει ανα- 
θεωρητέα κάποια άρθρα του Συ
ντάγματος, χωρίς διόλου να δε
σμεύει νομικά την επόμενη α
ναθεωρητική Βουλή για το τελι
κό περιεχόμενό τους, ακόμη και 
έναντι των κατευθύνσεων. Οι ό
ποιες δεσμεύσεις είναι μόνο πο
λιτικής φύσεως. Αν, λοιπόν, η ση
μερινή Βουλή προτείνει την α
ναθεώρηση οποιουδήποτε άρ
θρου με περισσότερες από 180 
ψήφους, η επόμενη Βουλή θα 
μπορεί να διαμορφώσει τη διά
ταξη όπως θέλει με μόνο 151 ψή
φους. Στην αντίστροφη περί- 

πιωση θα χρειάζονται 180 ψήφοι, 
άρα συναίνεση. Καλό είναι τέτοια 
ευχέρεια να μην έχει ούτε η αυ
ριανή πλειοψηφία του ΠΑΣΟΚ.

Εσείς συμφωνείτε να ψηφιστεί η 
αναθεώρηση του συγκεκριμένου 
άρθρου από την άλλη Βουλή;

Από τις προηγούμενες απα
ντήσεις μου, προκύπτει ότι κα
τά συνείδηση θα καταψηφίσω 
την πρόταση αναθεώρησης του 
άρθρου 16. Δείτε το παράδοξο. 
Σκεφτείτε το άρθρο 24. Δίπλα 
στην πρόταση της ΝΔ, που χα
λαρώνει την προστασία των δα
σών, να. υπήρχε και πρόταση 
του ΠΑΣΟΚ για διεύρυνση της 
προστασίας. Και η επόμενη πλει
οψηφία θα αναθεωρούσε το άρ
θρο στη μία ή στην άλλη κα
τεύθυνση, που είναι εκ διαμέ
τρου αντίθετες!
Η ΝΔ γιατί θέλει την αναθεώρη
ση και του άρθρου 24;

Αναρωτιέμαι: Αν είχαν εκπο
νηθεί δασικοί χάρτες και δασο
λογία, όπως επιτάσσουν Σύ
νταγμα και εκτελεστικοί του νό
μοι, και τεχνικά δεν είναι δύ
σκολο έργο, θα συζητούσε κανείς 
για αναθεώρηση του άρθρου 24;

Η πρόταση της ΝΔ τείνει στη 
νομιμοποίηση ατιμώρητων ε
μπρηστών και καταπατητών. Χα
μηλώνει δραστικά τον πήχη προ
στασίας του φυσικού πλούτου της 
χώρας. Ανοίγει λεωφόρους για 
την εργολαβική αξιοποίηση δα
σικών εκτάσεων, που σκοπίμως 
διακρίνει από τα δάση. Επιθυμεί 
την εξουδετέρωση της νομολο

γίας του ΣΤΕ. Συνδέεται με την 
πρόταση ίδρυσης Συνταγματι
κού Δικαστηρίου, προκειμένου 
να καμφθεί ο διάχυτος έλεγχος. 
Εξυπηρετεί ιδιωτικά συμφέρο
ντα σε βάρος της αειφορίας. 
Ανάμεσα στη χαλαρότητα και 
την αυθαιρεσία της Διοίκησης και 
στις υπερβολές των Δικαστη
ρίων προτιμώ, αν έχω να διαλέ
ξω, τις δεύτερες. Είναι το έσχα
το καταφύγιο, άδολο και στην υ
περβολή του. Τα όποια προ
βλήματα μπορεί να λυθούν χω
ρίς αναθεώρηση. Το άρθρο 24, 
όπως περίτεχνα αναθεωρήθη
κε το 2001, δεν είναι άκαμπτο.

Γιατί διαφωνείτε με την πρόταση 
του ΠΑΣΟΚ για τον τρόπο εκλο
γής Προέδρου της Δημοκρατίας;

Η ζητούμενη αποσύνδεση 
της εκλογής του Προέδρου της 
Δημοκρατίας με πρόωρες ε
κλογές παγιώνεται ως άτυπη 
αρχή, χάρη στη σύνεση και τη 
μετριοπάθεια του πολιτικού κό
σμου. Είμαι αρνητικός στην α
πευθείας εκλογή.Η αυξημένη 
νομιμοποίηση του Προέδρου 
φοβούμαι ότι θα επηρεάσει τη 
λειτουργία του στο πολιτικό σύ
στημα και η προεκλογική α
νταγωνιστική διαδικασία των 
υποψηφίων θα έχει έντονο κομ
ματικό χρώμα.

Και με τα δημοψηφίσματα;
Είμαι θετικός στη διεξαγωγή 

δημοψηφισμάτων με φειδώ, με 
απόλυτη σαφήνεια περιεχομέ
νου και με πλήρη ενημέρωση.

ΓΙΑ ΤΟΝ ΣΗΜΙΤΗ

Είναι κεφάλαιο και σταθερή αξία για το ΠΑΣΟΚ
Πιστεύετε ότι η κριτική Σημίτη προς το πο
λιτικό σύστημα, όπως έγινε με την πρό
σφατη ομιλία του, βοηθάει το ΠΑΣΟΚ; Και 

γιατί;
Το έργο του Σημίτη είναι συνώνυ

μο πλέον της ανάπτυξης, της προόδου, 
των έργων, του εκσυγχρονισμού των 
θεσμών και της κοινωνίας, της κοι

νωνικής δικαιοσύνης και ασφάλειας, του κύρους της 
χώρας στον διεθνή χώρο. Ο Σημίτης είναι πλήρως 
ταυτισμένος με το ΠΑΣΟΚ, κεφάλαιό του, και σταθε
ρή αξία. Συνεπώς κάθε κριτική που ασκεί, στον βαθ
μό που την αποδέχεται η κοινωνία -όπως και συμβαί
νει-, ενισχύει τη θέση του ΠΑΣΟΚ, ως του μόνου α
ξιόπιστου και σοβαρού Κινήματος για την εφαρμογή 
σχεδίου μεταρρύθμισης του συστήματος.


